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وزیر آموزش و پرورش :

۷۰ میلیارد تومان سرانه به مدارس مناطق محروم واریز شد

قائم مقام دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدرکشور مطرح کرد:

کشف و انهدام 133 آشپزخانه تولید مخدرصنعتی در تهران

وزیر رفاه تاکید  کرد:

اجرای سیاست های پیشگیری از معلولیت ها

رییس سازمان بهزیستی خبر داد :

 افزايش تعداد معلولان

رییس پلیس آگاهی ناجا خبر داد:

کاهش تجاوز و قتل در کشور

از  بخشی  واریزی  از  پرورش  و  آموزش  وزیر 
و  داد  خبر  محروم  مناطق  اولویت  با  مدارس  سرانه 

گفت: این مبلغ ۷۰ میلیارد تومان است.
تفاهم  مراسم  حاشیه  در  فانی  اصغر  علی 
کتابخانه  و  اصناف  سازمان  بین  همکاری  نامه 
و  آموزش  وزارت  و  ایران  اسلامی  جمهوری  ملی 
سرانه  واریز  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  پرورش 
بودجه  امسال  گفت:  مدارس  به  آموزی  دانش 
وزارت آموزش و پرورش ۲۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد 

تومان بوده است.
وی افزود: برای ۱۲ میلیون دانش آموز در بخش 
در  دولت  هزینه  شود.  می  هزینه  اعتبار  این  دولتی 
سال ۹۴ برای هر دانش آموز به غیر از هزینه سرمایه 
البته این ۲ میلیون تومان  ای، ۲ میلیون تومان است. 
غیره  و  تجهیزات  کلیه  معلم،  از حقوق  ای  مجموعه 
است. مصاحبه ای در یکی از شهرستان ها در این باره 

داشتم که درست منتشر نشد.
فانی تصریح کرد: آموزش و پرورش طبق قانون 
از محل سرانه درآمد گاز، سرانه ای در اختیار مدارس 

قرار می دهد که ۲۰۰ میلیارد تومان است.

وزیر آموزش و پرورش افزود: بخشی از سرانه 
مدارس با مبلغ ۷۰ میلیارد تومان و با اولویت مناطق 
در  سرانه  توزیع  ادامه  است.  شده  توزیع  محروم 

مدارس را پیگیر هستیم و قول هایی هم گرفته ایم. 
در  نکرده  دریافت  ای  سرانه  تاکنون  ای  مدرسه  اگر 

مرحله بعدی پرداخت می شود.

وی در پاسخ به پرسشی درباره مبلغ شهریه ای 
که از پذیرفته شدگان آزمون استخدامی برای گذراندن 
دوره یک ساله دانشگاه فرهنگیان دریافت می شود، 
گفت: هنوز مبلغ شهریه را رسما اعلام نکردیم اما قرار 
است یک بخش را داوطلب و یک بخش را آموزش 

پرورش بدهد.
مدرسه دارالفنون، گنجینه می شود

فانی در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه 
تعدادی از کتاب ها در مدرسه دارالفنون در حال خاک 
خوردن است، گفت: این گونه نیست مدرسه را می 
خواهیم به گنجینه دارالفنون تبدیل کنیم به گونه ای 

که موزه آموزش و پرورش شود.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: کتاب هایی که 
در آنجا وجود دارد برای تبیین گنجینه دارالفنون منتقل 
وجود  دارالفنون  در  دیگر  های  بخش  و  است  شده 
دارد که در حال آماده سازی هستیم تا تطور آموزش 

و پرورش نوین را به نمایش بگذارد.
وی اظهار داشت: قدمت کتابهایی که در مدرسه 
دارالفنون است بیش از ۱۲۰ سال نیست و می توانیم 

نسخه ای را در اختیار کتابخانه ملی نیز قرار دهیم.

قائم مقام دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان 
اینکه برپایی نمایشگاه های شهرداری، شهروندان را با 
آثار مخرب مواد مخدر صنعتی آشنا می کند، گفت: در 
هفت ماهه امسال ۱33 کارگاه ساخت مواد شیشه و نیز 

۱۲6۰کیلو شیشه کشف و ضبط شده است.
علیرضا جزینی با بیان اینکه موضوع مواد مخدر 
افزود: در  صنعتی یک رویکرد جدید مصرف است، 
نوع   3۵۴ شده،  تایید  و  ثبت  آمار  طبق  حاضر  حال 
مواد روانگردان جدید موجود است که شهروندان در 

معرض استفاده از این مواد هستند.

گردان، یک  روان  مواد  این  که  این  بیان  با  وی 
خطر بالقوه برای شهروندان در شهرهایی مانند تهران 
محسوب می شود، تصریح کرد: در چند ماهه اخیر 
اقدامات خوبی در کشور صورت گرفته است که از 
مهم ترین آنها می توان به کنترل برخی داروها توسط 
وزارت بهداشت اشاره کرد که مواد اولیه مخدرهای 

صنعتی به شمار می آید.
کنندگان  توزیع  با  که  این  به  اشاره  با  جزینی 
مواد اولیه و پیش سازها و تولیدکنندگان مواد مخدر 
برخورد قضایی خوبی صورت گرفته است، ادامه داد: 

کنترل  و  برخورد  مخدر،  مواد  با  مبارزه  ستاد  برنامه 
پیش سازهاست.

قائم مقام دبیر کل ستاد مبارزه با مواد مخدر با 
تاکید بر این که برخوردهای قضایی با توزیع کنندگان 
این مواد را از ۲۰ میلیون  مواد مخدر صنعتی قیمت 
تومان طی چهار، پنج ماه اخیر به  6۰ الی 8۰ میلیون 
تومان رسانده است، اظهار کرد: این گرانی و افزایش 
قیمت باعث شده تا معتادان به مصرف شیشه به سمت 

مخدر های ارزان تر از جمله هروئین روی آورند.
از مسایل  این که یکی  بیان  با  این مقام مسئول 

مرزها  کنترل  صنعتی،  مخدر  مواد  با  مبارزه  در  مهم 
است، افزود: بیشتر مواد مخدر از مرزهای افغانستان و 

پاکستان وارد کشور می شود.
جزینی با یادآوری این که شهرداری نقش مهمی 
با مواد مخدر داشته باشد، ادامه  می تواند در مبارزه 
داد: شهرداری ها می توانند نمایشگاهی در قالب ارایه 
آموزش برپا کنند و از این طریق با اطلاع رسانی به 
شهروندان و نیز آشنایی مردم با آثار مخرب مصرف 
کاهش  راستای  در  مهمی  گام  صنعتی،  مخدر  مواد 

اعتیاد و نیز مبارزه با مواد مخدر بردارند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بر ضرورت بازگشت بهزیستی به 
جامعه و تبدیل کردن آن به نهادی که ریشه هایی در بطن جامعه دارد، 

تاکید کرد.
علی ربیعی در دومین کنگره علمی توانبخشی که در مجتمع فرهنگی 
هنری آدینه در شمال غرب تهران برگزار شد، گفت: در روزها و ماه های آینده 
با توجه به ریل گذاری های درستی که در سازمان صورت گرفته، تاثیراتی را 
درسازمان بهزیستی مشاهده خواهیم کرد و ما تمام تلاشمان این است که 
سازمان بهزیستی را از سازمان دولتی خارج کرده و ضمن بازگردان آن به 
جامعه و خانه ها، آن را به نهادی تبدیل کنیم که همچون درختی ریشه هایی در 

بطن جامعه داشته باشد و تنها تنه آن از سوی دولت اداره شود.
وی با بیان اینکه معلولیت هایی که امروزه وجود دارد با گذشته فرق 
دارد، گفت: سیاست های خودرویی و جاده ای ما خود چنین مواردی را 
ایجاد می کند و امروز مدل جدیدی برای معلولیت ها به وجود آمده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه سیاست گذاری ما 
جامعه ای با معلولیت کمتر است، خاطرنشان کرد: سازمان بهزیستی باید 

به مرحله پیش از معلولیت برود و این یک راهبرد مهم است.
وظایف  معلولیت ها، صددرصد  زمینه  در  اینکه  به  اشاره  با  ربیعی 
مرکز  یک  می تواند  بهزیستی  اما  کرد:  اظهار  نیست،  بهزیستی  برعهده 
تولید نظریه و سیاست گذاری در این خصوص باشد و پیشنهاد کند که 
کمتر  معلولان  با  جامعه ای  تا  کنند  فعالیت  مختلف چگونه  دستگاه های 

شود،  هزینه  واحد  یک  پیشگیری  برای  اگر  حقیقت  در  باشیم.  داشته 
می توان گفت که به اندازه ۱۰۰ واحد در آینده صرفه جویی شده است.

وی با اشاره به انجام آزمایش ژنتیک قبل از ازدواج اظهار کرد: این 
خودخواهانه است که دختر و پسری با خودخواهی تمام از انجام یک 
آزمایش ساده سر باز بزنند و در آینده فرزندی را به دنیا آورند که دارای 
معلولیت باشد و تا پایان عمر رنج بکشد، این یک کار غیراخلاقی است.
به سمت  باید  اینکه  بر  تاکید  با  اجتماعی  تعاون، کار و رفاه  وزیر 
غربالگری ها حرکت کنیم، گفت: باید با تولید مصوبه و برنامه اقدامات 
موثری در زمینه پیشگیری و غربالگری ها برداریم و من امیدوارم در این 
زمینه در سال های ۹۵ و ۹6 دولت را به اندازه ای قوی کنیم که با آرامش 
بگوییم که ما توانایی جلوگیری از به دنیا آمدن یک فرد معلول را داریم.

ربیعی با انتقاد از فرهنگی که در جامعه در حال رواج است و در آن 
شهروندان، معلولان، سالمندان و کودکان درمانده را نمی بینند اظهار کرد: 
متاسفانه خصوصیات جامعه ایران امروزه به سمتی می رود که افرادی که 
در آن ناتوان می شوند، عده ای می گویند این مساله خودش است و به ما 
ربطی ندارد. برخی هم می گویند برای کمک کردن دنبال دردسر نیستند 
اینها بدترین چیزی است که می شود از یک واقعه شنید. معلول، کودک 
بازمانده از تحصیل، زن سرپرست خانوار و... همگی از مسائل اجتماعی 

ماست و کسی نمی تواند بگوید این مساله من نیست.
وی با بیان اینکه سختی کار و برنامه ریزی در جامعه شهری امروز 

کار را برای ما و بهزیستی سخت تر کرده است گفت: خوشبختانه طرحی 
اجرا شده که در ۷ استان کمتر برخوردار کشور هیچ معلولی نداشته باشیم 
تمام  در  اقدام  این  امیدوارم  و  نشود  داده  پوشش  توانبخشی  لوازم  که 
استان ها اجرایی شود. در لایحه ای که به مجلس داده شده در زمینه فیزیک 

شهری هم اقداماتی انجام شده است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: ما می خواهیم یک معلول 
این  در  و  شود  جامعه  وارد  نیز  آن  از  پس  و  کند  زندگی  خانواده  در 

خصوص اقدامات خود را انجام می دهیم.

عشایر  جمعیت  میان  در  که  گفت  کشور  بهزیستی  سازمان  رییس 
کشور نیز حدود ۵۰۰۰ معلول حضور دارند.

انوشیروان محسنی بندپی در دومین کنگره علمی توانبخشی، گفت: با 
اقدامات انجام شده در دولت تدبیر و امید، خوشبختانه بهزیستی صاحب 
خدمات  امکانات،  از  بهره گیری  با  بتواند  تا  است  شده  ویژه ای  جایگاه 

بهتری را به اعضای خود اعطا کند.
معلولیت  بروز  دلایل  عمده ترین  از  عامل  سه  اینکه  بیان  با  وی 
از  ناشی  معلولیت  موضوع  نخستین  کرد:  هستند، خاطرنشان  در جامعه 
پا،  قطع  به  که  است  دیابت  از  ناشی  معلولیت های  ویژه  به  بیماری ها 
نابینایی و... منجر می شود. عامل دوم ناشی از حوادث و سوانح رانندگی 
است که رقم آن در کشور ما بالاست و در پی آن جمعی از هموطنان ما 
دچار معلولیت می شوند که بهزیستی وظیفه ارائه خدمات به آنان را دارد.
بعد  نیز  ژنتیکی  اختلالات  از  ناشی  معلولیت های  داد:  ادامه  بندپی 
را  آن  پیشگیرانه  اقدامات  با  معلولیت است که می توان  بروز  سوم علل 

به حداقل رساند.
اینکه برابر آمارها، یک میلیون و ۲۰۰ هزار معلول در  بیان  با  وی 
کشور داریم به طور تقریبی، 3۰۰ هزار نفر از سوی کارشناسان شناسایی 
شده اند و این یعنی با جامعه ای روبه رو هستیم که ۱.۵ میلیون نفر نیازمند 

دریافت خدمات از سازمان بهزیستی هستند.
تعداد  افزایش  شاهد  اینکه  بیان  با  کشور  بهزیستی  سازمان  رییس 
کشور  معلولان  از جمعیت  کرد:  خاطرنشان  هستیم،  کشور  در  معلولان 
با آنان خدمات  باید  ۴۲۰ هزار نفر در دورترین نقاط کشور هستند که 

ارائه شود.
بندپی ادامه داد: همچنین حدود ۵۰۰۰ نفر از معلولان نیز در میان 
عشایر و افرادی هستند که کوچ می کنند، این یعنی آنان هیچ جایی برای 

اسکان ندارند که باید برای آن برنامه ریزی شود.
وی با اشاره به سیاست های بهزیستی در این حوزه افزود: نخستین 
اگر  کنیم.  مدیریت  و  کنترل  را  معلولیت  باید  است.  پیشگیری  موضوع 
امروز می بینیم که در اروپا دیگر کودک مبتلا به تالاسمی یا دارای برخی 
معلولیت ها به دنیا می آیند دلیلش این نیست که خداوند لطف ویژه ای به 
یک جغرافیای خاص داشته است بلکه در آن منطقه با استفاده از علوم 
نیز  و...  تالاسمی  و  معلول  نوزادان  تولد  از  پیشگیرانه  اقدامات  و  روز 

پیشگیری شده است.
رییس سازمان بهزیستی کشور افزود: بنابراین پیشگیری از بروز و 
ظهور معلولیت ها را نیز استراتژی اول سازمان بهزیستی تعریف کرده ایم.

بندپی با اشاره به طرحی که به شکل پایلوت در کرمان اجرا شده 

است، گفت: در این طرح بنا شده است تا کودکان تازه متولد شده قبل از 
اینکه مورد غربالگری و شنوایی سنجی قرار نگرفته اند، شناسنامه دریافت 
نکنند. همچنین ازدواج زوج هایی که نیازمند انجام آزمایش ژنتیک هستند 

نیز تا پیش از انجام این آزمایش ثبت نخواهد شد.
وی افزود: تلاشمان این است که این اقدامات را در سراسر کشور 

گسترش داده و در غالب برنامه ششم به صورت قانونی ارائه کنیم.
در  بهزیستی  اقدامات  به  اشاره  با  کشور  بهزیستی  سازمان  رییس 
معنا  این  به  کردن  استاندارد  افزود:  نیز  خدمات  کردن  استاندارد  حوزه 
بلکه  کنیم  استفاده  مدرن  تجهیزات  و  لوکس  امکانات  از  ما  که  نیست 
منظور گسترش همین توانبخشی در جامعه است و امسال جشن اتمام 

توانبخشی مبتنی بر جامعه را برگزار خواهیم کرد.
بندپی با تاکید بر ضرورت احساس مشارکت شهروندان خاطرنشان 
بدون مشارکت مردم  ما  کنند چراکه  باید احساس مشارکت  کرد: مردم 

نمی توانیم امکانات را تخصیص دهیم.
وی با اشاره به لایحه ای که درباره معلولان به مجلس رفته است، 
اظهار کرد: خوشبختانه کمیسیون ویژه بررسی این لایحه نیز در مجلس 
تصویب شده و تلاش ما این است که هفته بعد از هفته معلولان مصوبه 

آن را از کمیسیون گرفته و به صحن علنی مجلس ببریم.

اینکه  بر  تاکید  با  ناجا  آگاهی  پلیس  رییس 
تایید  کشور  در  را  قتل  و  تجاوز  افزایش  موضوع 
اصفهان  اسیدپاشی  موضوع  که  کرد  اعلام  نمی کنیم، 
همچنان در دست بررسی است و ان شاءالله به نتیجه 

می رسد.
سردار محمدرضا مقیمی صبح امروز در حاشیه 
همایش روسای ادارات مبارزه با جرایم جنایی پلیس 
پرونده های  مهم ترین  درباره  کشور  سراسر  آگاهی 
تشکیل شده در حوزه جرایم جنایی اظهار کرد: از نظر 
ما تمامی پرونده ها در این حوزه پرونده دارای اهمیت 

است و با دقت خاصی به آنها رسیدگی می شود.
و  بازنشسته  افسران  از  استفاده  به  اشاره  با  وی 
از سال  اقدام  این  اظهار کرد:  آگاهی  پلیس  با تجربه 
گذشته در پلیس آگاهی انجام شده و پرونده هایی که 
موفق به کشف نشده بود را به این افراد ارجاع دادیم 
که خوشبختانه نتایج خوبی نیز به دست آمده است، به 
طوری که در سال جاری ۷۰ درصد از وقوعات قتل 
و ۲۷ درصد از پرونده هایی که در دوره های گذشته 
منجر به کشف نشده بود نیز در این سال کشف شدند. 
به عبارتی می توان گفت که در سال جاری ۹۷ درصد 

از پرونده های جرایم جنایی منجر به کشف شده اند.
به  پاسخ  در  ناجا همچنین  آگاهی  پلیس  رییس 
سوالی مبنی بر اینکه آیا تعداد تجاوز و قتل در کشور 
افزایش یافته است، اظهار کرد: افزایش تجاوز و قتل 

موارد  این  اینکه  ضمن  نمی کن..  تایید  را  کشور  در 
کاهش نیز داشته است.

مقیمی افزود: امروزه با توجه به پرونده هایی که 
درخواست  می دهد،  رخ  خانواده ها  در  قتل  مورد  در 
این  وارد  که  است  این  فرهنگساز  دستگاه های  از  ما 
موضوع شده و با توجه بیشتری به فرهنگ سازی در 

این حوزه اقدام کنند.
وی درباره تاثیر فضای مجازی در بروز جرایم 
نیز اظهار کرد: فضای مجازی تاثیر زیادی در جرایم 
دارد و ما در بسیاری از پرونده ها ردهایی از ارتباطات 
و  در فضای مجازی شکل گرفته  که  و دوستی هایی 
مدتی بعد منجر به قتل و تجاوز به عنف شده است را 
مشاهده کرده ایم. متاسفانه بسیاری از این دوستی ها در 
این فضا آغاز می شود. از این رو باید توجه بیشتری 

در این فضاها داشت.
مقیمی همچنین در واکنش به انتشار شایعاتی در 
کرد:  اظهار  مختلف  بر حوادث  مبنی  مجازی  فضای 
بنده به عنوان پلیس آگاهی کشور اگر اتفاقی در کشور 
رخ دهد، به عنوان اولین نفرات از آن مطلع می شوم. 
در  که  شایعات  این  از  بسیاری  بدانید  است  جالب 
فضای مجازی منتشر می شود، من حتی نشنیده ام و از 
اساس کذب است که لازم است شهروندان اخبار را 

از مبادی صحیح و معتبر پیگیری کنند.
پرونده هایی  جاری  سال  در  کرد:  اضافه  وی 

داشتیم که اگر به موقع و سریع کشف نمی شد، منجر 
به سریالی شدن می شد که خوشبختانه با اقدامات به 

موقع کشف شد.
توصیه  به  همچنین  ناجا  آگاهی  پلیس  رییس 
فرمانده نیروی انتظامی به پلیس آگاهی اشاره کرد و 
پرونده های  بود که  این  بر  ناجا  تدبیر فرمانده  افزود: 
تا  و  نشده  از گردونه رسیدگی خارج  جرایم جنایی 
زمان رسیدن به نتیجه مستمر در حال پیگیری باشد. از 
این رو توفیقات خوبی در این زمینه به دست آمده که 

جزییات آن اعلام شد.
شایعات  می توان  چطور  اینکه  درباره  مقیمی 
پلیس  از  را  مجازی  فضای  در  شده  منتشر  اخبار  و 
همین  برای  ناجا  سخنگوی  افزود:  کرد،  پیگیری 
موارد است و چنین مواردی را می توان از این طریق 

اطلاع رسانی کرد. ضمن اینکه همانطور که گفتم من 
که  نمی شوم  باخبر  اینچنینی  شایعات  از  بسیاری  از 
معلوم است عده ای آن را در فضای مجازی با اهداف 

خاص خود منتشر می کنند.
کرد:  اظهار  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  وی 
با توجه به تحقیقاتی که در  درباره حادثه اسیدپاشی 
به  نسبت  ایران  داشتیم، وضعیت  کشورهای همسایه 
پرونده  مورد  یک  حتی  اما  است،  بهتر  کشورها  این 
ویژه  به صورت  ما  و  است  زیاد  ما  برای  اسیدپاشی 
و بلافاصله بعد از وقوع رسیدگی به آن را آغاز کرده 
و این جدیت در رسیدگی ها تا رسیدن به نتیجه ادامه 
پرونده هایی  گذشته  در  اینکه  ضمن  داشت.  خواهد 

داشتیم که تا ۲۴ یا ۴8 ساعت کشف شده است.
رییس پلیس آگاهی ناجا افزود: در برخی موارد 
اطلاع رسانی جزییات یک پرونده، روند رسیدگی به 
پلیس تلاش لازم  اما  می کند  مواجه  با مشکل  را  آن 

برای پیگیری آن را دارد.
درباره  خبرنگاری  سوال  به  پاسخ  در  مقیمی 
خاطرنشان  اصفهان  در  اسیدپاشی  پرونده  سرانجام 
کرد: پرونده اسیدپاشی اصفهان نیز در دستور پیگیری 

است و ان شاءالله به نتایج مطلوب خواهد رسید.
رییس پلیس آگاهی ناجا همچنین درباره وقوع 
سرقت خودرو در کشور گفت: ۲۵ درصد خودروهای 

سرقتی در همان ۲۴ ساعت اولیه کشف می شوند. 

ساجدی نیا خبر داد
وجود 38 پاتوق معتادان و 
کارتن خواب ها در پایتخت

یک  را  متجاهر  معتادان  گفت:  نیا  ساجدی 
هفته ای جمع می کنیم.

سردار حسین ساجدی نیا با حضور در صحن 
خصوص  در  را  توضیحاتی  شهر  شورای  علنی 
و  کرد  ارائه  خواب  کارتن  معتادان  آوری  جمع 
گذشته  سال   ۱۴ به  مربوط  هرندی  معضل  گفت: 
است و هر سال وضعیت بدتری را در این محله 

شاهد هستیم.
اخیر  سال  پنج  طی  پلیس  اینکه  بیان  با  وی 
اجرا کرده  این محله  ۲3 مرحله طرح گسترده در 
افراد  این  از دستگیری،  بعد  متاسفانه  افزود:  است 
مجددا رها می شوند و دوباره به چرخه معیوب باز 

می گردند.
بهترین  منطقه  این  اینکه  بیان  با  ساجدی نیا 
شهرستانی  معتادان  برای  پاتوق  ایجاد  برای  مکان 
است گفت: ۱6 هزار نفر معتاد متجاهر در پایتخت 
وجود دارد که از میان آنها ۱۵۰۰ نفر زن هستند و 
پلیس هیچ مشکلی در راستای اجرای جمع آوری 

آنها ندارد.
در  می دهد  قول  پلیس  اینکه  بیان  با  وی 
صورت آمادگی سایر دستگاه ها ظرف یک هفته ۹۷ 
درصد معتادان متجاهر پایتخت را جمع آوری کند 
مشکلی  هیچ  آوری  جمع  بحث  در  پلیس  گفت: 

ندارد.
به  دیگر  پاتوق  اینکه 38  بیان  با  نیا  ساجدی 
پایتخت وجود دارد اظهار  مانند هرندی در سطح 
کرد: اگر این 38 پاتوق را جمع کنیم به مانند جمع 
آوری دو سوم مشکلات هرندی است و چه خوب 

است که شورا فکری به حال این محلات بکند.
مواد   ۱۴۰ پلیس  روزانه  اینکه  بیان  با  وی 
فروش خرد را در سطح پایتخت دستگیر می کند، 
مواد  تن  امسال ۱۲  ابتدایی  ماهه  گفت: در هشت 
مخدر در پایتخت کشف و ضبط شد که نسبت به 
را شاهد  سال گذشته رشد ۴۱ درصدی کشفیات 

بوده ایم. 

مدیرکل نظارت بر فرآورده های طبیعی و مکمل 
سازمان غذا و دارو:

مکمل، دارو نیست
مدیرکل نظارت بر فراورده های طبیعی، سنتی 
و مکمل سازمان غذا و دارو با بیان اینکه مکمل، 
دارو نیست، گفت: برای رسیدن به نقطه مطلوب در 
حوزه مکمل ها، در حال طی کردن مراحل تکاملی 

هستیم.
امیرحسین جمشیدی با تاکید بر اینکه مکمل، 
دارو نیست و هیچ ادعایی وجود ندارد که مکمل ها 
گفت:  کنند،  درمان  را  خاصی  بیماری  بتوانند 
جنبه  از  و  تغذیه ای  تاثیرگذاری  ازلحاظ  مکمل ها 
ساخت، دارویی هستند و به معنای بهتر مکمل ها از 
لحاظ ساختار، مراحل ساخت و حتی فرمولاسیون 
کاملا شبیه دارو هستند و در تخصص داروسازان؛ 
جنبه  فیزیولوژی،  سیستم  در  اثربخشی  نظر  از  اما 

تغذیه ای دارند.
و  تغییر  دلایل  بیان  در  همچنین  جمشیدی 
دستورالعمل های حاکم  و  مقررات  در  زیاد  تحول 
بر مکمل ها اظهار داشت: موضوع مکمل ها در دنیا 
بعنوان مبحثی جدید تلقی می شود و طبیعی است 
که این حوزه برای رسیدن به نقطه مطلوب نیاز به 
طی مراحل تکاملی داشته و ساز و کارهای مرتبط 
در  طولانی  راه  هنوز  آن  بر  نظارت  و  مدیریت  با 
غذا  سازمان  عمومی  روابط  اعلام  دارد.بنابر  پیش 
و دارو، وی با اشاره به تشکیل اداره کل مکمل ها 
در سازمان غذا و دارو خاطر نشان کرد: این مساله 
بهداشت  وزارت  که  است  زیادی  اهمیت  بیانگر 
با  پایان  برای این حوزه قائل است. جمشیدی در 
گذشته  سال های  در  که  ما  کشور  اینکه  به  اشاره 
در  اکنون  اما  است،  بوده  مکمل  واردکننده  صرفا 
کرد:  تصریح  دارد،  سرها  میان  سری  هم  تولید 
این صنعت باید مورد حمایت قرار گیرد؛ چرا که 
سیاست های  جمله  از  داخلی  صنایع  از  حمایت 

کلان دولت در راستای اقتصاد مقاومتی است.

وجود 2۵ هزار کودک بازمانده از 
تحصیل در پایتخت

تهران  شهر  پرورش  و  آموزش  کل  مدیر 
تحصیل  از  بازمانده  کودک  هزار   ۲۵ اکنون  گفت: 

در پایتخت داریم.
اسفندیار چهاربند مدیرکل آموزش و پرورش 
شهر تهران در پاسخ به این پرسش که »عنوان می شود 
سنین  در  اعتیاد  حتی  و  مختلف  فرقه های  وجود 
دانش آموزی رو به افزایش است؛ آموزش و پرورش 
در این خصوص چه اقداماتی انجام می دهد؟«، اظهار 
داشت: اینکه سن اعتیاد کاهش پیدا کرده است یک 
بحث بوده و افرادی که در سنین کم اعتیاد دارند و 
اشاره  با  وی  است.  دیگر  بحثی  هستند  دانش آموز 
اعتیاد مواجه هستیم،  با پدیده کاهش سن  اینکه  به 
ترک  که  در جمعیتی  موضوع  این  کرد:  خاطرنشان 
تحصیل کرده یا به مدرسه نیامده اند، اتفاق می افتد. 
چهاربند در واکنش به این پرسش که »آیا پدیده اعتیاد 
نیست؟«،  وقوع  حال  در  محصل  دانش آموزان  در 
گفت: در مدارس خوشبختانه با تدابیری که در طول 
سال گذشته برای ارتقای ایمنی مدارس و کنترل ها 
انجام شد، پدیده  و نظارت ها بر رفتار دانش آموزان 
اعتیاد نسبت به گذشته کنترل شده است. وی افزود: 
بخش های  در  دانش آموزان  پذیری  آسیب  روند  در 
و  کنترل  حوزه،  این  در  و  می کنیم  رصد  مختلف 
نظارت انجام شده است و آموزش های لازم مربوط به 
کارکنان و والدین انجام می شود و نظارت های مشترک 
با آموزش و پرورش و ناجا پیرامون محیط مدرسه و 
پاکسازی اطراف مدرسه در حال انجام است. چهاربند 
این  به  »آیا پاسخ  ما  این پرسش که  به  در واکنش 
معناست که ما تعدادی دانش آموز بازمانده از تحصیل 
داریم؟«، گفت: اکنون در تهران ۲۵ هزار نوجوان و 
کودک در سن تحصیل داریم که بیرون مدرسه هستند 
و به مدرسه نمی روند. وی با بیان اینکه به این دسته 
از افراد، کودکان کار گفته می شود، افزود: این تعداد، 
کودکان و نوجوانانی هستند که در سن دانش آموزی 
هستند، اما بیرون مدرسه مشغول کار هستند.مدیر کل 
آموزش و پرورش شهر تهران در پاسخ به این پرسش 
که »آیا اعتقاد دارید که بیشترین آسیب های اجتماعی 
تحصیل  از  بازمانده  نوجوانان  و  کودکان  به  مربوط 
و  باراندازها  در  افراد  این  بله،  کرد:  عنوان  است؟«، 
نقاطی از مناطق جرم خیز و آسیب پذیر تهران جمع 

می شوند و این پدیده عمدتاً در این جمعیت است.
وی تأکید کرد: مهم ترین کار برای کاهش این 
مدرسه  به  افراد  این  بازگرداندن  اجتماعی،  آسیب 

است.

رئیس سازمان غذا و دارو خبر داد
کاهش 10 درصدی میزان شکر موجود 

در نوشیدنی های صنعتی
رئیس سازمان غذا و دارو گفت: این سازمان از 
طریق اطلاع رسانی روی بسته های مواد غذایی از نظر 
میزان کالری، قند، میزان اسید چرب و نمک توانسته 

است در تغییر عادات غذایی مردم موثر واقع شود.
رسول دیناروند در اختتامیه همایش بین المللی 
راهبری دیابت، با اشاره به افزایش چاقی و اضافه 
وزن و کم تحرکی در بین مردم، بر ضرورت تغییر 
سبک زندگی و  نوع تغذیه مردم تاکید کرد و گفت: 
بسته های  از طریق اطلاع رسانی روی  این سازمان 
مواد غذایی از نظر میزان کالری، قند، میزان اسید 
چرب و نمک توانسته است در تغییر عادات غذایی 

مردم موثر واقع شود.
غذا  سازمان  رئیس  و  بهداشت  وزیر  معاون 
 ۱۰ کاهش  را  سازمان  این  اهداف  از  یکی  دارو  و 
درصدی میزان شکر موجود در نوشیدنی های صنعتی 
بیان کرد و گفت: با تشویق تولیدکنندگان مواد غذایی 
کشور در تلاش هستیم که آن ها  از ضوابط و قوانین 

اصلاح شده در تولید مواد غذایی استفاده کنند.
فعالیت های  از  ادامه، یکی دیگر  دیناروند در 
دارو  دادن  قرار  دسترس  در  را  دارو  و  غذا  سازمان 
حال  در  افزود:  و  کرد  عنوان  دیابتی  بیماران  برای 
حاضر تقریبا همه داروهای مورد نیاز بیماران دیابتی 
در فهرست دارویی کشور موجود است. وی با بیان 
دیابتی  بیماران  داروی  تامین  سالیانه  هزینه  که  این 
تقریبا هزینه معقولی است، افزود: حدود 8۵ درصد 
هزینه داروهای دیابت توسط دولت پرداخت می شود 
و به همین دلیل سهم پرداختی بیمار کاهش می یابد. 
رئیس سازمان غذا و دارو با تاکید بر ضرورت افزایش 
دسترسی به دارو، گفت: استفاده از دارو خود به نوعی 
نمی دهد  اجازه  چراکه  می شود  محسوب  پیشگیری 
بیمار وارد مرحله دیگر از جمله معلولیت های ناشی از 

بیماری و مرگ ومیر شود.

کاهش قربانیان قرص برنج در تهران
۷۹ مورد فوت ناشی از مسمومیت با قرص برنج 
در هفت ماهه نخست امسال به مراکز پزشکی قانونی 
استان تهران ارجاع شده است که این رقم در مقایسه با 

مدت مشابه سال قبل کاهش یافته است.
پزشکی قانونی استان تهران اعلام کرد: تا پایان 
قرص  با  مسمومیت  اثر  در  نفر   ۷۹ امسال  مهرماه 
رقم  این  که  اند  داده  از دست  را  برنج جان خود 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل که تعداد فوت 
نفر اعلام  با قرص برنج ۱36  از مسمومیت  ناشی 
بنابراین  شده بود ۴۱.۹ درصد کاهش یافته است. 
گزارش از کل فوت شدگان ناشی از مسمومیت با 
قرص برنج در هفت ماه نخست امسال ۵۰ نفر مرد 
و ۲۹ نفر زن بوده اند. بر اساس این گزارش تعداد 
فوت ناشی از مسمومیت با قرص برنج درمهر ماه 
امسال را نیز با کاهش۱6.6 درصدی نسبت به مهر 

ماه سال قبل ۱۰نفر اعلام کرده است.

شرکت بازرگانی دولتی اعلام کرد
ابطال مجوز نانوایان متخلف

مدیرکل خرید داخلی و هماهنگی نظارت آرد 
و نان گفت: متولی و ناظر بر سلامت نان، سازمان 
با  باید  که  هستند  بهداشت  وزارت  و  استاندارد 
نانوایی های متخلف که از جوش شیرین یا جوهر 
قند در پخت نان استفاده کرده اند، برخورد کنند و 

طبق قانون مجوز نانوایان متخلف باطل می شود.
علوم  دانشگاه  کرد:  اظهار  نیافر،  مومن  سید 
وزارت  نماینده  عنوان  به  استان  هر  در  پزشکی 
بر  نظارت  متولی  استاندارد  سازمان  و  بهداشت 
متخلف  خبازی های  با  و  است  نان  تولید  سلامت 
که از جوش شیرین یا مواد دیگر استفاده کرده اند، 
قانون،  براساس  افزود:  وی  کند.  برخورد  باید 
و  آب  آرد،  از  ترکیبی  از  باید  سنتی  نان های 
دیگر  افزودنی  هرگونه  و  کنند  استفاده  خمیرمایه 
غیرمجاز است و تخلف محسوب می شود. بر این 
دیگر  افزودنی  هرگونه  از  که  نانوایی هایی  اساس 
 ۱3 ماده  مشمول  کنند  استفاده  مانند جوش شیرین 
می توان  حتی  آنها  با  برخورد  ضمن  و  می شوند 

مجوز آنها را باطل کرد.
نیافر اظهار کرد: شرکت بازرگانی دولتی ایران متولی 
نظارت بر وظایف خود است و وظیفه اصلی تعریف شده 
برای این شرکت تامین و تدارک گندم برای کارخانجات 
آراد و آراد برای خبازی هاست. براین اساس این شرکت 
نظارت خود را در این فرآیند از توزیع گندم تا رسیدن آرد 

به خبازی ها اعمال می کند.
مدیرکل خرید داخلی و هماهنگی نظارت آرد 
و نان شرکت بازرگانی دولتی گفت: پژوهشکده غله 
عنوان دستگاه  به  نیز  ایران  دولتی  بازرگانی  شرکت 
همکار در کنار سازمان استاندارد و وزارت بهداشت 
در تولید نان بر خبازی ها نظارت می کند و این شرکت 
در صورت مشاهده تخلف، آن را به وزارت بهداشت 

و سازمان استاندارد گزارش می کند.

ثبت نام برای اربعین تمدید شد
سخنگوی ستاد مرکزی اربعین حسینی گفت: 
تا ساعت ۲۴ دیشب تعداد چهارصد هزار و 38۰ 
نفر از زائرین ایرانی از مرزهای مهران، شلمچه و 

چذابه وارد کشور عراق شدند.
ماه صفر  ابتدای  از  اینکه  بیان  با  دین پرست 
تاکنون 33۷ هزار و ۷۰8 جلد گذرنامه صادر شده 
است گفت: تنها در روز گذشته، ۲۷ هزار و ۵۰۲ 
جلد گذرنامه صادر و تحویل متقاضیان شده است.
از  نفر   8۷۰ و  هزار   ۱۰۱ تعداد   : افزود  وی 
به عراق  از مرزهای سه گانه کشور  زائران دیروز 
از  نفر   ۲۲۷ و  هزار   ۴۰ تعداد  که  کردند  عزیمت 
این افراد از مرز مهران، 3۲ هزار و 3۹۵ نفر از مرز 
شلمچه و ۲۵ هزار و ۲۴8 نفر از مرز چزابه رهسپار 
اربعین  مراسم  در  شرکت  برای  عالیات،  عتبات 
مشابه  مدت  به  نسبت  رقم  این  و  شدند  حسینی 

سال قبل از رشد ۲۷ درصدی برخوردار است.
دین پرست تعداد روادید صادر شده در دفاتر 
۱۵ گانه صدور روادید عراق در کشور را تا شب 
گذشته بیش از ۹۲۰ هزار فقره اعلام کرد و افزود: 
آخرین مهلت ثبت نام متقاضیان در سامانه سماح 
امروز  تا ساعت ۱6  سازمان حج و زیارت کشور 
این  امروز  جلسه  در  که  بود  آذر  سوم  شنبه  سه 
زمان تا ۴8 ساعت تمدید شد و این سامانه پس از 
ساعت اعلامی بسته خواهد شد، و آخرین مهلت 
تکمیل و تحویل مدارک تا ساعت ۱6:۰۰ روز شنبه 
هفتم آذر تعیین شده است. قائم مقام وزیر کشور 
در امور بین الملل و سخنگوی ستاد مرکزی اربعین 
حسینی گفت: در ۴8 ساعت گذشته تعداد موکب 
پایانه مرزی از ۱۷ موکب به  های مسیر مهران به 

3۷ موکب افزایش یافته است .
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